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Referat fra LASS styrelsesmøde  

Mandag d. 15/1 kl 19.30 

Gråsten Lokalhistoriske Arkiv 

Tilstede: Anker, Hanne C., Bodil, Hanne N. (referent). Afbud fra Nels og Birgitte 
 

1 Siden sidst.  

Gråsten arkiv er sammen med Egen arkiv med i projekt i samarbejde med 

Rinkenæs skole, styret af ”Kunstudtilfolket” https://kunstudtilfolket.com/ 

Projektet, som hedder ”Fælles-fortællinger”, går ud på, at børn ser et sted i 

området (udvalgt af arkivet) og fortæller deres egne historier om stedet. Dagen 

efter kommer de ud til det samme sted, hvor de får den lokalhistoriske fortælling 

fra en fra arkivet.  De kombinerer så de to fortællinger, hvorefter de laver en 

”byrundvandring” for forældrene. Det foregår i juni. Projektet har også kørt i 

Højer og flere steder i Danmark.  

 

2 Status økonomi 

Regnskabet er færdigt, blev uddelt. 55 betalende medlemmer. Selve 

regnskabssystemets tekster skal korrigeres, så de passer med budgettets tekster . 

Bodil kontakter vedkommende. Regnskabet viser et plus på 8066,81 kr., dette 

skyldes især lavere udgifter til kurser end beregnet. 

Budget for 2025 blev udarbejdet, med udgangspunkt i budget 2024. Ændringer: 

Kursusudgifter 10.000, bankudgifter nedsættes til 1300, diverse/gaver: 1000 kr. 

Samlet udgift på 22500, underskud 2250 kr.  Bodil går videre med dette. Bodil har 

lavet liste over medlemsarkiverne, så vi kan se, hvem der har betalt.  

 

3 Hjemmeside / kommunikation 

Fra december 2022 har 5500 været inde på hjemmesiden. Dvs. ca. 21 pr. dag.  

Januar 2024 til nu har der været 296 besøg. 

Henvendelse til arkiverne om opdatering af kontaktoplysninger fra arkiver har 

givet svar fra 9. Flere er meget velkomne. Hvis oplysningerne på hjemmesiden 

ikke er korrekte, er det svært for både LASS og andre at få kontakt, da 

hjemmesiden er eneste indgang til arkiverne i Sønderjylland.   Hanne C. sender ny 

opfordring til arkiverne, det er meget vigtigt, da mange oplysninger forsvandt i 

forbindelse med problemer med den gamle hjemmeside.  
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Hanne C. går så småt i gang med at lave ny liste over arkiverne i Sønderjylland.  

Nyhedsbrev sendes i løbet af denne uge.  

 

 

4 Planlægning af årsmødet d. 2 marts 2024 på Sønderborg kaserne.  

Styrelsen mødes kl. 12 på Café Kjukken og forbereder mødet. Hanne N./Bodil 

reserverer. Hanne N. finder nøjagtige adresse og beskrivelse af selve lokalet. 

Arkiverne har adressen Gerlachsgade 5, 6400 Sønderborg. 

Årsmødet afholdes kl. 13.30 i lokale, arrangeret af arkiverne på stedet. Jørn 

Rasmussen har sagt ja til at være dirigent. Arkiverne fortæller om ideerne bag 

samlingen af arkiverne og viser rundt. Hanne N. kontakter den nuværende leder 

for kulturforvaltningen, hvis ikke formanden for Kulturudvalget kan. Af hensyn til 

kaffe og kage bedes man melde til, med antal personer på mailen tilmeld@lass-

sdjarkiver.dk senest d. 27.2.  

Hanne N. sender opfordring til SKLA ang. de to suppleantposter. Andre i 

bestyrelsen må gerne gøre det samme. Bodil spørger også omkring.  

Årsagen til den nye måde at afholde årsmøde på er, at styrelsen gerne vil gøre 

foreningen mere vedkommende for medlemmerne.  

Hanne C. meddeler datoen samt tid og sted i næste nyhedsbrev. Indbydelsen 

sendes ud selvstændigt i begyndelsen af februar, efterfulgt af februar måneds 

nyhedsbrev. Anker laver teksten og sender rundt til kommentar til styrelsen.  

Hanne C. laver referat på årsmødet.  

 

5 Erfaringsopsamling og vidensdeling, digitaliseringsudstyr m.m. indledende 

drøftelser. 

Anker orienterede om henvendelse fra Fokuss Digital, et forum på tværs af 

Sønderjylland/Schleswig-Holstein. Gruppen er startet ved et møde i Unewatt d. 

9.11.2023 om samarbejde og udveksling af erfaringer om bl.a. ITarbejde på 

arkiverne på tværs af grænsen (indbydelse udsendt til arkiverne). Kulturaftale 

Sønderjylland/Slesvig er interessant for dem i den sammenhæng, samt Interregs 

borgerrets fond  til fremme af borger inddragelse på tværs af grænsen. 

Konklusionen er, at LASS ikke pt kan se sig selv i inderkredsen af projektet, men 

ser med sympati på projektet. Henvendelser fra gruppen modtages gerne og 

udsendes i LASS´s nyhedsbrev. Anker kontakter Birgitte ang. Projektet.  

 

6 Henvendelse fra redaktionen af Sønderjyske årbøger om indlæg fra arkiverne til 

samme. 

Man vedtog at genoptage den fundamentale diskussion om det manglende fokus 

på lokalhistoriske udgivelser og en deraf følgende henvendelse til Historisk 

Samfund for Sønderjylland om anmeldelse af lokalhistorie i udgivelserne (tages 

op ved næste møde). Samtidig skrives et venligt brev til redaktionen for 

Årbøgerne, at man udsender deres henvendelse til arkiverne (Hanne N.) 
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Henvendelsen fra redaktionen på Sønderjyske Årbøger udsendes i nyhedsbrevet, 

dog udsendes det vedlagte eksempel fra Anton Marckmann ikke, men lægges på 

hjemmesiden til orientering.  

 

7 Eventuelt. 

Intet 

 

Næste møde: På årsmødet d. 2.3. kl. 12.00 på café Kjukken, Nørre Havnegade 

15, parkering ved kasernen.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


